
 

 

 

 

 هل تحتاج إلى اللغة الإنجلٌزٌة لدراساتك العلٌا أو هل تحتاج إلى دعم إضافً فً اللغة الإنجلٌزٌة؟

 هل ترغب فً تحسٌن مستواك فً اللغة الإنجلٌزٌة ؟

فصلٌن مكثف )تدرس فً المكثف )فصل دراسً( أو وضع شبه ال و التً  ساعة 011هل لدٌك الوقت لتلتزم إلى دورة للغة الإنجلٌزٌة التً تشمل  
دورة اللغة الإنجلٌزٌة عبر الإنترنت ؟ فً ( و بالإضافة إلى إشتراكدراسٌٌن  

 هل أنت  من سورٌا ؟

 

( من HEEAPللغة الإنجلٌزٌة ) فرصة أن تنضم إلى برنامج التعلٌم العالًال إذا أجبت بنعم على أي من الأسئلة ، لدٌك
 للسورٌٌن    HOPESضمن مشروع

 ؟    HOPESما هو 

HOPES  )إلى  المشروع ٌهدف .زمة اللاجئٌن السورٌٌنستجابة و مشروع ٌموله الاتحاد الأوروبً لأاهو )فرص و مجالات التعلٌم العالً للسورٌٌن
. الًدعم التعلٌم العمن خلال  فً المجتمعات المضٌفة للاجئٌن سن ما بعد المرحلة الثانوٌة وكذلك الشباب المحلً فًتحسن وضع اللاجئٌن السورٌٌن 

  .أٌضا للمصرٌٌن و جزئٌااناً للطلاب السورٌٌن مج(HEEAP)  إحدى إختصاص المشروع  ٌوفر دورات اللغة الانجلٌزٌة

 ؟    HEEAP ةتحصل علٌه من ضمن دورة اللغة الانجلٌزٌ ماذا 

 011 وجها لوجه فً اللغة الإنجلٌزٌة / ساعةدرس 

  وجها لوجه( درس 011ٌة و استخدام اللغة الانجلٌزٌة فً الجامعة )ضمن ال ذات الصلة للتقدم على منح دراس ورش العمل الخاصة 

 وجها لوجه ( درس 011ال ٌا إلى فدورة على شبكة الإنترنت التً من شأنها تحسن مهارات اللغة الإنجلٌزٌة للتوظٌف ) إضا 

  إختبار  الAptis  ًبعد  التً ٌمكنك عرضها لأصحاب العمل والجامعات و ٌةتشهد مستواك فً اللغة الإنجلٌزللغة الإنجلٌزٌة  و الشهادة الت (
 وجها لوجه ، و الدورة على شبكة الإنترنت ( درس 011الانتهاء من 

 كٌفٌة التقدٌم:

  لدٌك ملء الاستمارة المرفقة وإرسالها عبر البرٌد الإلكترونً إلىjulie.nassr@britishcouncil.org.eg  

 المنصورة  HEEAPذكر فً سطر الموضوع: الاسم الاول_ الاسم الاخٌر_  ٌرجى

  الاستمارات عبر البرٌد الإلكترونً ستقباللإ مساء   85:32الساعة  سبتمبر 82الموعد النهائً: الأربعاء 

 ( لتحدٌإلكترونًعلٌك أن تحضر اختبار لتحدٌد مستوى اللغة الإنجلٌزٌة ،) جري ٌمستوى الأفضل بالنسبة لك. فإن اختبار تحدٌد المستوى الد
 .8102أكتوبر  4 ٌوم

  ًأما مواعٌد دورات اللغة الانجلٌزٌة سنعلن عنها بعد تحدٌد قرٌبا وقت لاحقسنعلن عن الوقت المحدد ومكان اختبار تحدٌد المستوى ف .
 المستوى.

  لمحدد سٌتم السماح لحضور اختبار تحدٌد المستوى.فقط الطلاب الذٌن ارسلوا الاستمارة  فً الوقت ا 

  أقصى. وسوف نبذل 6102أو فبراٌر  6102فً أكتوبر إبتداءه  بعد اتمام تحدٌد مستواك فً اللغة الإنجلٌزٌة سٌتم إبلاغك إذا مستواك سٌتم 
أولوٌة لأولئك الذٌن ٌحتاجون اللغة  قدمحن سنن .(سنتٌنخلال مدة المشروع ) الذٌن ٌقدمون لهذا البرنامج من جهدنا لاستٌعاب جمٌع الطلاب

 .مٌة لشؤون اللاجئٌناالس الإنجلٌزٌة لدراستهم أكثر وأولئك المسجلٌن لدى المفوضٌة

  لأي إستفسار.ٌرجى الاتصال بمكتب شؤون الطلبة الوافدٌن بجامعة المنصورة 
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Do you need English for your studies or do you need extra support in English? 

Do you want to improve your English? 

Do you have time to commit to a 011 hours English course taught in an intensive (0 semester) or semi-intensive (6 
semester) mode and additionally conduct an online English course? 

Are you Syrian? 

If you have answered yes to any of the questions, you may be able to join the Higher Education English Access 

Programme (HEEAP) which is part of the HOPES project. 

What is HOPES? 

HOPES (Higher and Further Education Opportunities and Perspectives for Syrians) is an EU funded response to the 

Syrian refugee crisis. It aims at significantly improving the situation of Syrian refugees of post-secondary age as well 

as local young people by directly addressing their education needs in host communities affected by the high influx of 

refugees. As part of the project, Syrian and Egyptian students can enrol on free English HEEAP courses. 

What do you get on a HEEAP course? 

 011 hours of face-to-face English classes 

 Special workshops related to applying for scholarships and using English at university (within the 011 hours 

face-to-face English classes) 

 An online course that will improve your English skills for employability (additionally to the 011 hours face-to-

face classes) 

 An Aptis test and certificate that you can use to show employers and universities your English level (after 

completing the 011 face-to-face classes and the online course) 

Courses will be taught at Mansoura University by university teachers with classes of around twenty students. 

How to apply: 

 Fill out the attached application form and send it via email to julie.nassr@britishcouncil.org.eg                

Please mention in the subject line: First Name_Last Name_HEEAP Mansoura 

 Deadline: Wednesday 82th of September at 85:32 PM to receive the application forms via email 

 You will have to attend an online English test, so we know which level of English class is best for you. The 

Online Placement Test (OPT) will take place on the 4th of October. Once you have submitted the application, 

save this date! 

 We will announce the exact time and place for the OPT and the English Course- at a later stage.  

 Only students who have admitted their application form ON TIME will be allowed to attend the Online 

Placement Test (OPT). 

 Once your level of English has been determined through the OPT, we will tell you whether we can offer you a 

place on the courses starting in October 6102 or February 6102. We will do our best to accommodate all 

students during the Project duration (6 years), while we will prioritise those who need English for their 

studies the most and those registered with the UNHCR. 

 Please contact the Foreign Students Affairs Office at Mansoura University for any further questions. 

mailto:julie.nassr@britishcouncil.org

